
enviarem a tots l'ordenança; hem mar-
cat un horari per treure els gossos i hem 
senyalat un espai a on poden anar, 
evidentment a la platja del poble no. 
Però el problema està en els que van 
sols, cal que els. encarregats de la 
recollida dels gossos vinguin més 
sovint. De fet venen cada quatre o cinc 
mesos i sempre marxen carregats, no sé 
d'on surten. 

L'Esc.- Com està la qüestió del mercat? 
R.B.- Bé, hem t ingut contactes amb 
l'associació de marxants i estem estu-
diant quin lloc, ara que ja sabem les 
parades que es queden to t l 'hivern, unes 
seixanta aproximadament, els hi desti-
narem més a prop del casc urbà. 
L'ajuntament encara no s'ha definit, 
n'hem parlat i en els primers dies, com a 
màxim la setmana que vé, haurem 
t ingut una altra reunió, els hi haurem 
proposat el carrer i si l 'accepten ja 
farem el canvi. 

L'Esc- La qüestió escolar a tots nivells, 
com està? S'ha pensat ampliar l'escola, o 
en fer una guarderia municipal? 
R.B.- A partir del gener de l'any que vé, 
la mainada que és a ca les monges irà 
a la planta baixa de l'escola professio-
nal. No hi haurà edifici nou per a escola, 
ja que és molt decebedor saber que la 
Generalitat ha fet una planif icació que 
va f ins a l'any 1989 i en la que no hi 
entrem; hem escrit al Conseller de 
Cultura i a la Generalitat, però no hi ha 
res a fer. Hi hauria una via que seria 
començar per fer un parvulari, ja que els 
parvularis no estan encara planif icats, 
d'aquesta manera s'uti l i tzaria l 'actual 
parvulari com a classes i aquest seria la 
primera fase del projecte que podria ser 
la construcció d'una nova escola de vui t 
unitats. 

També seria molt interessant allargar la 
guarderia municipal que es fa a l 'estiu 
durant to t l'any, però vam pensar que 
primer calia solucionar el problema de 
la Formació Professional, per dos mo-
tius, per justícia històrica i per un 
problema polític. Ja que si l 'a juntament 
ha fe t aquest esforç, s'ha gastat uns 
diners, no sé f ins a quin punt la 
Generalitat pot treure'ns el que tenim. 
Per altra part, el projecte de la F.P. es 
va fer pensant que, un altra dia, un cop 
estigués del tot consolidada t ingués les 
seves instal·lacions com cal, en un altre 
lloc i que això passes a ser la guarderia 
municipal. 

L'Esc- I les obres del polisportiu, com 
van?. 
R.B.- Es va fent. Comptem inaugurar-lo 
per la festa Major. 

L'Esc - Serà car de mantenir? 
R.B.- Això depèn de l'ús que s'en faci. 
Com més ús s'en faci més car serà i més 
contents estarem. Si no costa cap diner 
voldrà dir que no es fa servir i que ens 
hem equivocat fent-ho. La pista, mit jan-
çant unes cortines, es podrà dividir en 
tres i s'hi podrà fer tota mena d'esport 
de sala. També s'hi podrà fer teatre. Hi 
haurà parquet i per tan s'haurà de 
recomenar que no s'hi fumi ni si passi 
amb sabates de taló alt. 

L'Esc.- Econòmicament, com està l'Ajun-
tament? Els impostos municipals, pujaran? 
Es podran acabar les obres començades? 
R.B.- Els impostos municipals aquest 
any han pujat mol t poc, una altra cosa 

és que s'hagin remodelat alguns que 
pensàvem que eren injustos, hi ha gent 
que pagarà més del que pagava, com a 
conseqüència d'aquesta remodelació. 
Les escombraries industrials, en gene-
ral, eren molt baixes, es grabava molt la 
recollida d'escombraries domicil iària, 
mentre que la dels càmpings i hotels, 
comparat ivament, era baixa i cal tenir 
present que ara pagarem a tant la tona, 
i això vol dir que to thom ha de pagar la 
seva. Els impostos, en general, han 
pujat poc i hem optat per crear-ne de 
nous com pot ser la conservació del 
cementir i , la mancomuni ta t de mos-
quits i el servei de bombers. Doncs bé, 
econòmicament l 'a juntament està 
sanejat, no ten im deutes, paguem les 
factures al mes. De crèdits, si no 
recordo malament, en ten im dos, un per 
la construcció de l 'ajuntament, que mig 
ja era de l 'ajuntament anterior i jo vaig 
f i rmar l'altra meitat, per un total de 
56.000.000 de pessetes; un altre crèdit 
per la F.P. i el pavelló per un total d'uns 
40.000.000 de Ptes. més i el de l'avin-
guda de Girona. El del pavelló encara no 
l'he f i rmat, per tant no paguem. El de 
l 'ajuntament l 'anem pagan a mesura 
que es van fent les cert i f icacions, és a 
dir a mesura que disposem dels diners 
igual que el de l 'avinguda de Girona. 
Un altre crèdit que ten im és el del 
sanejament, que possiblement, a part ir 
a l'any que vé ja no el pagarem 
nosaltres doncs hi haurà un impost a 
Catalunya sobre el consum d'aigua, és a 
dir sobre el volum d'aigua consumida, 
que s'en diu «taxa de sanejament», i 
això significarà, en el cas de l'Escala, 
que aquests 170.000.000 de pessetes 
del sanejament, dels quals 85.000.000 
de pessetes els hauriem de pagar 
nosaltres amb el crèdit, s'en farà càrrec 
la Generalitat, la qual a canvi ingressarà 
aquest impost. Això, des d'un punt de 
vista comptable municipal, sanejarà 
molt l 'economia de l 'ajuntament. 

L'Esc- I de la llar del jubilat, què ens dius? 
R.B.- Al penúlt im ple vam acceptar la 
proposta de la General i tat en el senti t 
que ells, és a dir el Departament 
d 'Arquitectura i Habitatge, farà el pro-
jecte i el f inançara, i els hi tornarem els 
diners al 5% durant 10 anys. Tots el 
projectes que aquest departament 
finança els fa el mateix, això no vol dir 
que no ens hi deixin participar. No 
podem parlar de terminis, seria molt 
aventurat, sembla que va mol t llar. 

L'Esc- Així les obres començades es 
podran acabar? 
R.B.- De l 'a juntament cal dir una cosa, 
el projecte puja uns 80.000.000 de 
pessetes, i nosaltres ten im previst gas-
tar-hi 56 milions, cap més. Si no l'aca-
bem ja s'acabarà, tampoc les necessi-
tats actuals són per tenir t res pisos. La 
idea sempre ha estat fer un projecte a 
llarg termini, però nosaltres només ens 
gastarem 56.000.000, si la General i tat 
ens en dóna 10, en gastarem 
66.000.000; si la Diputació ens en dóna 
10 més, en gastarem 76.000.000.... 
L'avinguda de Girona l 'hem t ingut para-
da f ins ara perquè hi ha hagut proble-
mes econòmics amb l 'empresa i no hi 
hem estat d'acord. 

L'Esc- I l'avinguda del Pedró, es quedarà 
així? 

R.B.- Esperem les pluges d'aquests dos 
o tres mesos per veure què passa i 
llavors, abans de l'estiu, veurem si s'ha 
de fer un mur, un escardejat o si s'ha de 
posar-hi una malla... Així no pot quedar 
perquè cauen pedres. També ho senya-
litzarem. 
El que és ja quasi una realitat és que el 
Ministeri ens ha promès que abans de 
f inal d'any es farà la regeneració de la 
platja del Riells. Hi portaran seixanta 
mil metres cúbics de sorra, que vol dir 
passar d'una plaja que té en aquests 
moments set mil metres quadrats de 
sorra a una de seixanta mil metres 
quadrats. Després el que caldrà fer és 
el pla d'ordenació de la platja. 

L'Esc- S'han rebut subvencions? 
R.B.- Aquest any 1985, de moment, 
portem 111.000.000 de pessetes en 
subvencions, que és molt. Això entre 
Diputació, Generalitat i Minister i . Que 
els hem destinat a la TV per cable, a la 
platja d'Empúries, Pla General, Escola 
Polivalent, instal·lació elèctrica del 
col·legi, dispensari municipal, servei de 
català, obres menors a les escoles, 
teatre que es va fer a Empúries, activi-
tats culturals, regeneració de la plat ja 
del Riells, projecte d'ordenació de plat-
ges, sanejament, camins rurals, pista 
dels col·legis, la riba, el CER, i l· luminació 
del camp de futbol, la plaça de les 
escoles, l'escola d'adults, etc... Nosal-
tres a la que surt una convocatòria per 
subvencions, s'hi podem ho demanen. 

L'Esc - De totes maneres es critica molt a 
l'ajuntament per manca d'organització. 
R.B.- Si, les crít iques més fortes que 
ten im són per manca d'organització i 
una manca de preparació tècnica i 
administrat iva. Són les crít iques més 
fortes que ens fan i jo crec que són 
certes. No ten im una brigada ben dota-
da. Ara hem agafat un paleta que ho és, 
cosa que f ins ara no teníem a l 'ajunta-
ment. No ten im un sistema organitzat 
de neteja. Això ens fal ta i això vol dir 
organització i vol dir tenir gent que ho 
faci. No ho pot fer un conseller ni ho pot 
fer l'alcalde, hi poden col·laborar però 
fonamentalment són qüestions que 
s'han de resoldre a partir que t inguem 
una estructura ben feta. El personal que 
ten im nosaltres en aquest moment , per 
exemple, és la meitat del que tenen a 
Castelló o Torroella... Es clar que cobren 
més impostos i també tenen molts més 
mil ions en el capítol de personal. Però 
és allò que dius, què és primer?, l'ou o 
la gallina? Potser el pr imer que hem de 
fer és demostrar que s'ha mil lorat una 
mica. 

L'escola Esade de Barcelona, ens ha fe t 
un estudi a dos nivells: organitzat iu i 
econòmic f inancer, mi t jançant un mo-
del que han creat amb micro ordinador. 
Som el primer a juntament de Catalunya 
que té un mòdul de control que ens han 
creat per nosaltres i ara intentaran 
vendre'l a la resta de municipis. Som els 
primers que ens hem preocupat 
d'aquest tema i hem anat a qui hi enten: 
Esade, que ens han fe t un mòdul, el 
«Filok-85», part int de les dades històri-
ques i dels pressupostos de l 'ajunta-
ment. Això és molt important ja que per 
primera vegada t indrem una eina que 
ens permetrà saber els diners que 
gastem, perquè els gastem, a on els 
gastem i quina incidència tenen de cara 
a anys posteriors i jo crec que és 
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